
 

1 
 

 

 

Protokół nr RG.0002.8.2024 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 25 listopada 2024 r. 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad wraz z zmianami. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.7.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 24 października 

2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Podatki i opłaty lokalne. 

8. Informacja dotycząca działalności gospodarczych prowadzonych na terenie Gminy Lyski. 

9. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Lyski. 

10. Projekt budżetu gminy na 2025 rok – dyskusja. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1), 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2), 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044, 

 4) podatku od środków transportowych na rok 2025, 

 5) podatku od nieruchomości oraz opłaty targowej na rok 2025, 

 6) wyrażenia zgody na najem części nieruchomości (działka nr ewid. 1154/121 obręb 

Bogunice), 

    7) wyrażenia woli utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Społecznych w Gminie 

Lyski   poprzez przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Lyskach oraz nadania statutu 

Centrum Usług Społecznych w Lyskach. 

 - przekazania skargi według właściwości  (punkt ukryty) 

12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 25 listopada 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:04 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

  

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał. 

 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – przechodzimy do porządku obrad, mianowicie do tego porządku 

obrad na pewno będą zmiany. Jedna ze zmian wynika z tego, iż nastąpiła autokorekta projektu 

budżetu na obecny rok budżetowy to jest projekt budżetu numer 2 i drugą propozycją zmian zgłosi 

nam Przewodniczący Komisji Skarg Pan Sebastian Staniek. 
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Radny S. Staniek - chodzi o tą uchwałę dotyczącą skargi na działalność Rady Gminy i 

przegłosujemy ją dzisiaj, żeby przeszła do Wojewody. 

Radny G. Dudek – tak dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, a więc to będzie druga, druga 

propozycja, zmiany porządku obrad i przechodzimy do przegłosowania tej pierwszej, dotyczącej 

budżetu. 

Głosowano w sprawie: 

I zmiana porządku obrad: projekt uchwały po zmianach w sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 

2024 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Radny G. Dudek - i teraz przechodzimy do przegłosowania tej drugiej zmiany, mianowicie 

wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie skargi, rozpatrzenia skargi, przekazania 

skargi na Radę Gminy Lyski. 

Głosowano w sprawie: 

II zmiana porządku obrad: dodatkowy projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według 

właściwości 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Radny G. Dudek - przechodzimy teraz do przegłosowania do przyjęcia porządku obrad wraz z tymi 

2 zmianami.  
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad wraz z zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.7.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 24 

października 2024 r. 

Radny G. Dudek zapytał czy do tego protokołu macie Państwo jakieś uwagi? Jeżeli nie, to 

stwierdzam, iż protokół został przyjęty przez Radę. 

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Lyski – Szanowni Państwo z racji tego, że na ostatniej sesji byłam na urlopie, to 

mamy kalendarium od 1 października. 

01.10.2024 - spotkanie z Wicemarszałkiem Grzegorzem Boskim, one dotyczyło drogi nr 923, 

03.10.2024 - OSP Dzimierz, spotkanie dot. finansowania samochodu strażackiego, tam żeśmy po 

prostu te środki szukali skąd te środki znaleźć, 

05.10.2024 - byliśmy razem z grupą dzieci, młodzieży na meczu Górnik Zabrze, gdzie nasza 

Gmina była jednym z partnerów medialnych, 

07.10.2024– 08.10.2024 r. - Forum Samorządowe w Katowicach, gdzie podejmowano przede 

wszystkim temat finansowania samorządów oraz oświaty  

10.10.2024 - spotkanie z Dyrektorami Szkół, 

- Spotkanie z Prezesami LKS dot. dalszej współpracy i rozwiązywania problemów,  

11.10.2024 - wizyta samorządowców ze Słowacji, Węgier, Słowaków, mające na celu 

nawiązanie współpracy partnerskiej, w tej wizycie również Wójt Niestrój uczestniczył, 

żebyśmy razem wszyscy tą współpracę nawiązali,  

13.10.2024 - zostałam zaproszona na Bogunicki Dzień Seniora, dziękuję bardzo za zaproszenie 

14.10.2024 - otwarcie sali gimnastycznej w Zwonowicach, myślę że część z Państwa też również 

uczestniczyła w tym wydarzeniu,  

- następnie byliśmy w Rybniku z całą grupą roboczą od nas z Urzędu, spotkanie dot. 

PSZOKa oraz budowy kanalizacji w Zwonowicach, było to pierwsze takie robocze 

spotkanie, gdzie ustaliliśmy kto z kim będzie się komunikował i w jaki sposób ta 

współpraca będzie wyglądała, 
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15.10.2024– 28.10.2024 r. – byłam na urlopie wypoczynkowym 

29.10.2024 r. - wręczenie Złotej Odznaki Honorowej za zasługi dla Województwa Śląskiego,  

Siostrze Stefanii Gembalczyk, również bardzo przyjemna uroczystość, 

- spotkanie z Sołtysami.  

30.10.2024 - Biesiada Seniorów w Suminie również dziękuję za zaproszenie, 

05.11.2024 – otwarcie skwerku, zegara w Zwonowicach upamiętniające wieloletnią posługę 

jako Sołtysa Pana Eugeniusza Zientka,  

- wizyta w Darkovicach u partnerów naszych,  

06.11.2024 - spotkanie w Urzędzie Miasta w Raciborzu w sprawie drogi Racibórz - Pszczyna, 

- pierwsze spotkanie w sprawie zarządzania kryzysowego, chcemy stworzyć taki zespół, 

który opracuje całą strategię po tym co się wydarzyło 2 razy, w jaki sposób mamy 

reagować, kto za co będzie odpowiedzialny żeby jak najsprawniej w razie 

jakichkolwiek zagrożeń, przeróżne od zatrucia wody po powodzie, pożarów, różnego 

rodzaju będzie stworzony zespół po prostu w Urzędzie, który będzie, będziemy 

wiedzieli jak reagować na takie sytuacje,      

07.11.2024  - odbył się w UG test ewakuacji Urzędu Gminy, który poszedł bardzo sprawnie, 

Pan Mrozek był za to odpowiedzialny,  

11.11.2024 - obchody Narodowego Święta Niepodległości  

13.11.2024 - spotkanie z firmą ZRUG, to jest firma, która buduje gazociąg, tam dyskutowaliśmy 

na temat jakie ewentualnie po skończonych pracach mogliby, firma mogłaby drogi 

odtworzyć albo utwardzić nam i tam no negocjujemy,    

14.11.2024 - spotkanie w Urzędzie Miasta z Rybnika w celu powstania Komitetu Honorowego  

w celu zakupienia sztandaru PSP Rybnik, bo okazało się, że PSP nie ma do tej pory 

sztandaru, a jest 150-lecie straży i będzie to bardzo duża uroczystość, bodajże 22 maja 

odbędzie się w Rybniku, myślę, że wszyscy będziecie mieć Państwo zaproszenie, 

proszono żeby przekazać, żeby wstępnie ma to być bardzo duża uroczystość, żeby sobie 

wstępnie Radni zarezerwowali terminy,    

15.11.2024 - spotkanie wodociągi dot. kanalizacji Raszczyce, 

- wizyta przedstawiciela Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach, 

mieliśmy kontrolę i kontrola była zakończona. Pani kontrolerka pochwaliła nasz Wydział Ochrony 

Środowiska za pracę,  

18.11.2024 - spotkanie z Sołtysami i spotkanie w sprawie XI Konkursu Pieśni Chóralnej im. 

Czesława Prudla w Lyskach 

19.11.2024 - udział w szkoleniu dotyczącym schematów podatkowych 

20.11.2024 - Spotkanie w Senior + z okazji Dnia Seniora, odwiedziny u Jubilatki z okazji 90 

urodzin 
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21.11.2024 – odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Lyski 

25.11.2024 – z Panem Zastępcą byliśmy, bo mamy honorowy patronat w przedszkolu w 

Lyskach, bo dzisiaj jest Dzień Misia i naprawdę proszono, żeby Wam przekazać z tej 

okazji życzenia i każdemu życzymy, żeby sobie kupił misia na uspokojenie. 

Radny S. Staniek - ja mam pytanie do Pani Wójt, bo wcześniej Pan były Wójt mówił o tym, że 

właśnie firma, która prowadzi ten gazociąg w stronę Rybnika i dalej naprawi te drogi, po których 

jeździł. Czy to pokrywa się z tym, co teraz było na tym spotkaniu? 

Radny Z. Bania - ja mam pytanie dotyczące drogi Racibórz-Pszczyna, bo dla naszej gminy jest to 

okno na świat. No, a nie mamy jakiejś z pierwszej ręki informacji, droga już będzie doprowadzona 

na odcinku Rybnik do granicy Rydułtów, co dalej? 

Wójt Gminy Lyski - no właśnie tak, tak jest. Niestety Racibórz przez te lata troszeczkę zawalił 

swoją część i teraz staramy się, żeby nie przepadły przede wszystkim te wszystkie operaty 

środowiskowe, pozwolenia i no jest bardzo duża chęć u Wójtów i przede wszystkim Prezydenta 

Raciborza jako lidera, te spotkania w zasadzie ja nie wiem, bo tu mam jedno wymienione, ale tych 

spotkań teraz dość często jest chyba 3 w tej chwili tak i no idziemy do przodu. Ja myślę, że w 

końcu to ruszy, że jest faktycznie no i firma już była na spotkaniu, teraz ta, no bo tam teraz 

konkretne kwoty przerolujemy te pieniądze jeszcze na przyszły rok, bo musimy je zdjąć z tego 

roku i dać na przyszły rok, ale idzie to w dobrą stronę. Myślę, że w końcu to ruszy. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania od Państwa Radnych? Nie ma. 

To ja mam jeszcze jedno pytanie, bo na początku swojej wypowiedzi Pani Wójt powiedziała, że 

była Pani na spotkaniu z Wicewojewodą w sprawie drogi 923? Wicemarszałka, tak przepraszam 

Wicemarszałka czy może Pani coś bliżej nam określić czego dotyczyło to spotkanie, czy jakieś 

ustalenia tam? 

Wójt Gminy Lyski - tak, ono dotyczyło remontu drogi 923 przez Raszczyce, który przechodzi. No 

i Marszałek Boski obiecał, że w przyszłym roku postarają się tą drogę wyremontować, zobaczymy, 

zobaczymy w ciągu 2 tygodni mam mieć odpowiedź z funduszu remontowego. 

Radny G. Dudek - czyli będzie to w ramach remontów bieżących, tak? 

Wójt Gminy Lyski - tak w ramach remontów bieżących, bo w innym przypadku byśmy musieli, 

jakby to była budowa, przebudowa, byśmy musieli połowę kwoty za chodniki dać, co nie jest 

realne, bo to jest kwota rzędu prawie 9 milionów, więc po prostu nie jest realne. 

Radny G. Dudek - no właśnie, no właśnie. 

Wójt Gminy Lyski - w piątek rozmawiałam jeszcze z Panem, no rozmawiam, lobbuje, naciskam, 

także mam nadzieję, że będzie dobrze. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  
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Ad. 6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji 

Rady Gminy Lyski Radna S. Kluger – Kustoś - odczytała protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Rady Gminy Lyski z dnia 7 

listopada 2024 w sprawie rozpatrzenie pisma do rad gmin, opinię do projektu audytu 

krajobrazowego województwa śląskiego.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Radny Z. Bugdol poinformował, że 

w dniu 5 i 6 listopada odbył się tutaj, u nas w gminie objazd remi strażackich, w którym 

uczestniczyli radni i przedstawiciele Zarządu OSP. Notatka służbowa jest do wglądu w biurze Rady 

Gminy. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, ja mam taką prośbę, bo ta na pewno ta notatka nie jest aż taka 

znowu obszerna, żeby Pani Małgosia zeskanowała to i przesłać każdemu Radnemu dobrze, już po 

sesji. Czy jeszcze są jakieś pytania do Pana Przewodniczącego Bugdola czy któryś z 

Przewodniczących Komisji chce jeszcze zabrać głos? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.7. Podatki i opłaty lokalne. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.8. Informacja dotycząca działalności gospodarczych prowadzonych na terenie Gminy 

Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.9. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 
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Ad.10. Projekt budżetu gminy na 2025 rok – dyskusja. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger- Kustoś - rozmawialiśmy już na komisji na temat tych wszystkich dołożeń do tych 

wszystkich kanalizacji dróg po 1000 zł i ja za bardzo nadal nie rozumiem czemu dokładamy na 

wszystkie te drogi po 1000 zł a nie takie kwoty, które są faktycznie potrzebne do zabezpieczenia 

tych środków. Niezrozumiałe jest dla mnie, że po prostu równa kwota jest wydzielana do każdej 

drogi to jest jakieś takie nie wiem, zaklejanie, naprawianie? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, to nie jest dołożenie do dróg, tylko właśnie 

tam, gdzie zostały te środki. To jest ściągnięcie i to jest taka uchwała porządkowa. 
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Radna S. Kluger-Kustoś - i wszędzie zostało po 1000 zł i teraz ściągamy tak równo po 1000 zł, tak. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok – nie, niekoniecznie zostało 1000 zł, tylko były zadania, które 

po prostu no, żeby były w budżecie jako hasło, że takie zadanie jest i w trakcie roku wielokroć 

zdarzało się, że pojawiły się jakieś środki. Mogliśmy to uzupełnić, zadanie było i było to 

zwiększane. Natomiast teraz na ten moment mamy już prawie koniec listopada, wiemy na pewno, 

że już zadanie nie zostanie zrealizowane. Dlatego tutaj proponujemy Państwu. Poddajemy pod 

głosowanie taką uchwałę, w której są takie kwestie porządkowe poczynione  

Radna S. Kluger-Kustoś - i to jeszcze jedno, mam pytanie, chciałam dopytać jeszcze o promocję, 

bo rozmawialiśmy tutaj o zakupie kalendarzy. W dziale 750 w rozdz. 75075 i jest tutaj jeszcze taki 

zakup koncertu bożonarodzeniowego. Chciałam zapytać, kiedy ten koncert bożonarodzeniowy 

będzie? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, ten koncert odbędzie się 8 grudnia. 

Radna S. Kluger-Kustoś - czyli my nie mówimy o koncercie bożonarodzeniowym tylko mówimy 

o Mikołajkach, to jest dla mnie dość wielkie zaskoczenie, bo rozmawialiśmy na poprzedniej 

komisji przed poprzednią sesją, że Państwo będziecie z nami ustalać i będziecie nas prosić o 

wsparcie na Mikołajki. I uważam, że jeżeli Państwo potrzebujecie wsparcia 22000 na koncert, to 

nie powinna zostać podpisana umowa przed ogłoszeniem w ogóle działań na 8 grudnia, tak? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc tak, to nie jest te 22 tys to nie jest całość 

na organizację. Ostatnio Pani Skarbnik też tłumaczyła jaka jest kwota na poszczególne, znaczy się 

co w ramach tego chcemy zrobić. Jednym z elementów jest właśnie ten koncert. Natomiast też 

chcemy w ramach tych 22000 sfinansować zakupy kalendarzy, czy też wykonanie kalendarzy, 

gadżetów i innych elementów. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja rozumiem, ale jeżeli Państwo podpisujecie umowę na zorganizowanie 

koncertu, czy to nie jest przekroczenie dyscypliny finansów publicznych? Jeżeli Państwo 

zapraszacie już na koncert, tak. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - na chwilę obecną nie ma, nie ma podpisanych umów. 

Radna S. Kluger-Kustoś - czyli ogłaszacie Państwo, że będzie koncert, a umowa jest niepodpisana. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - nie mamy podpisanych umów. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja mam propozycję, jeżeli umowa nie jest podpisana, czy te pieniążki 

nie warto by było rozdzielić na wszystkie sołectwa, które organizują Mikołajki? Robią to własnym 

sumptem, szukając sponsorów, więc moja propozycja jest taka, żeby każde sołectwo mogło 

skorzystać przy organizacji Mikołajek. 
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Wójt Gminy Lyski - ja mam takie pytanie, bo Państwo mieli pretensje, bo OWR organizował 

ostatnio. Państwo mieli pretensje, że nie są pewne rzeczy kontynuowane i bo rozumiem, że 

rozmawiamy o Mikołajkach gminnych, tak? 

Radna S. Kluger-Kustoś - nie, myślę, że nikt nie miał pretensji, tylko pytaliśmy, czy będzie 

cokolwiek organizowane. 

Wójt Gminy Lyski - uznaliśmy, że Państwo chcą kontynuować, więc może tylko dokończy? 

Uznaliśmy, że skoro Państwo non stop. 

Radna S. Kluger-Kustoś - nie, nie, nie. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, prosiłbym o  kulturę dyskusji. Pani Wójt niech się wypowie, 

a później Pani Radna odpowie. 

Wójt Gminy Lyski - w związku z tym, że za każdym razem, kiedy czegokolwiek nie było, co 

organizowało OWR przede wszystkim Pani atakowała mnie za to, więc uznaliśmy, że będzie, 

będzie w interesie chyba mieszkańców, tak myślę, kontynuowanie tej tej imprezy, tego eventu, 

Mikołajki gminne, tylko z racji tego, bo one by normalnie odbyły się w Nowej Wsi, tam jest teraz 

remont, dlatego robimy je tu w Lyskach z powodu remontu tam, więc nie wiem, no, to przekaz jest 

bardzo prosty, tutaj nikt nie chciał niczego, chcemy zrobić po prostu gminne Mikołajki, o które 

Państwo zabiegaliście o te imprezy, żeby je utrzymać. 

Radna S. Kluger-Kustoś - rozmawialiśmy przed poprzednią sesją na temat Mikołajek. Pan 

Sekretarz poinformował nas, że będzie inna forma Mikołajek. Dokładnie tak, pamiętam taką formę. 

Inna forma Mikołajek. W tym czasie wszystkie sołectwa ogarnęły się z Mikołajkami. Państwo w 

Lyskach będziecie robić podwójne Mikołajki. Czy to jest niezrozumiałe? No jest niezrozumiałe. 

Wójt Gminy Lyski - ja tylko dodam, że Mikołajki były zawsze robione w innych miejscowościach, 

były w Żytnej i tak zawsze było tak, u nas też w Żytnej zawsze były, zawsze tak było. 

Radna S. Kluger-Kustoś – nie za takie pieniądze. 

Radny S. Staniek – czy jeżeli były Mikołajki w Ośrodku Wspierania Rodziny, to nie było na 

przykład przez Koło Gospodyń Wiejskich w Raszczycach, bo raczej tak. W tym roku tak samo i 

będzie jeszcze i w kościele, to może jeszcze powiemy proboszczowi, żeby nie organizował dla 

dzieci w kościele Mikołaja, bo są w Gminie. 

Radna S. Kluger-Kustoś - to nie o to chodzi, tylko za taką kwotę nigdy nie organizowaliśmy po 

prostu Mikołajek w Gminie. 

Radny S. Staniek - za jaką kwotę Pani Radna? 

Radna S. Kluger-Kustoś - albo był projekt, albo robiliśmy to wspólnie, jako mieszkańcy, jako 

rodzice. 
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Radny S. Staniek - w OWR tak, wspólnie jako mieszkańcy? 

Radna S. Kluger-Kustoś – w OWR, oczywiście, że tak, oczywiście, że tak. Dzieci tylko opłacały 

za paczki i nie było żadnego koncertu, który który był, no bo teraz nie wiem na jaką kwotę jest ten 

koncert, czy 10000 czy 12000? No jest to ogromna, ogromna kwota, nie? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc tak w zeszłym na ostatnim posiedzeniu 

informowałem właśnie o tym, że nie wiemy jeszcze, w którą stronę pójdziemy i będziemy 

dyskutować o tym, jaka forma będzie. Rozmawialiśmy też ze sołtysami wsi i oni nas informowali, 

że oni chcą sobie na własną rękę zrobić imprezy w każdej wsi, wobec czego zdecydowaliśmy o 

tym, że nie będą to typowe Mikołajki. Natomiast zaprosimy naszych mieszkańców do udziału w 

takim evencie, który będzie właśnie, że tak powiem, nawiązywał do tych wszystkich tradycji. I 

dlatego też zaproponowaliśmy zorganizowanie tej imprezy w takiej formie, dlatego żeby nie robić 

Mikołajek typowych takich z dawaniem paczek, gdyż każdy, każda wieś chciała zorganizować to 

sobie sama i takiej, i takie były ustalenia ostatnio. Natomiast zawsze podczas tego typu imprez są 

ponoszone koszty. Nie są to koszty 22000, jak tu Pani tutaj sugerowała, tylko znacznie niższe, gdyż 

w ramach tych kwot również wykonujemy gadżety na potrzeby nasze teczki, nawet promocyjne i 

inne usługi, to są w ramach tych kwot tutaj jak ponoszone znaczy się, chcemy je ponieść. 

Radna S. Kluger-Kustoś - to chciałam dopytać w takim bądź razie ile kosztuje ten koncert? Na jaką 

kwotę będzie ta umowa podpisana? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, ja może przypomnę jeszcze raz, jakie tutaj 

są działania, które mieszczą się w tej kwocie 22000. 2000 zł z przeznaczeniem na zakup kalendarzy 

trójdzielnych, 5000 zł z przeznaczeniem na zakup kalendarzy książkowych, 8000 zł z 

przeznaczeniem na organizację koncertu bożonarodzeniowego, 2000 zł z przeznaczeniem na 

wykonanie okładek promocyjnych. I te 5000 to są na bieżące wydatki związane z promocją gminy. 

To uzasadnialiśmy ostatnio na co to, tutaj też Pan Sekretarz się wypowiadał na co to ma być 

przeznaczone. 

Wójt Gminy Lyski – ja mam pytanie, co jest złego w tym, żeby no takie bożonarodzeniowe pieśni 

i tak dalej, koncert był, to jest bardzo fajny chór, nie ma nic złego w tym, że dla mieszkańców się 

coś organizuje, bo ja kompletnie nie widzę, gdzie tu szukają Państwo jakiegoś dna. Nie, nie 

rozumiem kompletnie. 

Radna S. Kluger- Kustoś - tu nie ma nic złego, generalnie po prostu w Lyskach w tym samym 

terminie będą odbywały się 2 imprezy. No tak, no, jedna za drugą będą 2 imprezy, jedna będzie. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, to jest tak, że po naszym odbędzie się najpierw 

nasz koncert, który będzie bodajże na godzinę 14:30, potrwa 2 godziny. Następnie dzieci będą 

sobie mogły tutaj odebrać paczki, ale to będzie zupełnie odrębna impreza. Dlatego, że nie chcemy 

różnicować, że tak powiem innych wsi. Koncert jest dla każdego, natomiast paczki i Mikołaj jest 

organizowany w każdej wsi osobno zgodnie z propozycją Państwa. 
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Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, Szanowni Państwo, żeby już zakończyć tą dyskusję. Ja myślę 

tak, że impreza już jest na takim wysokim stopniu zaawansowania organizacji, że jakby już nie ma 

sensu myśleć o tym, czy ona będzie, czy nie będzie, bo po prostu prawdopodobnie, a raczej na 

pewno, na pewno będzie, a tak na przyszłość można pomyśleć jeszcze o takim, taka moja 

propozycja, w takim wspólnym spotkaniu, jeszcze z sołtysami, gdzie omawiane by były terminy 

tych Mikołajów. Może jakaś koordynacja w tym zakresie, by była to tylko i to właściwie tylko tyle. 

Ja tu nie widzę żadnego, żadnej, żadnych takim jakiś bardzo wielkich, w ogóle nie widzę 

nieprawidłowości, że jest jedna impreza, że jest druga impreza. Akurat ta jest skierowana do 

wszystkich mieszkańców gminy Lyski, a ta druga ten Mikołaj jest stricto kierowana do dzieci czy 

mieszkańców sołectwa Lyski. Także to jest tylko taka moja moja skromna sugestia.  

Radna I. Homola - no właśnie, ja chciałam zapytać Panią Radną, ale chciałam uzyskać jeszcze raz 

tą odpowiedź, bo Pani Wójt obiegła moje pytanie, chciałam zapytać, co jest złego w tym, bo 

powiem szczerze, cały czas Pani wypowiedź sugeruje, że to jest coś złego. No ale przed 

chwileczką, tak jakbym usłyszała, że Pani nie widzi jednak tak problemu, bo uważam, że od lat w 

każdej miejscowości każdy sołtys robił Mikołajki i to też czasami były w różnych terminach. A 

teraz mamy właśnie to, że każdy może z każdej miejscowości uczestniczyć, czyli Pani nie widzi 

tutaj jednak zastrzeżeń? Tak, bo bo tak chciałabym to sprecyzować, bo naprawdę Pani wypowiedź, 

proszę zrozumieć, że ja cały czas odbieram, że to jest coś złego, że tutaj to robią coś złego. 

Radna S. Kluger - Kustoś - no to źle Pani odebrała tą informację. Odpowiedziałam, że 2 imprezy 

są organizowane w jednym miejscu, jeden Mikołaj się schowa, wyskoczy następny Mikołaj. No, 

no tak, nie powinno być jakaś taka koordynacja. Poza tym większość sołectw robi Mikołajki we 

własnym zakresie i na pewno zastrzyk, zastrzyk od gminy na pewno by wspomógł po prostu przy 

organizacji takich Mikołajek. Sami państwo wiecie, że albo w tych funduszach sołeckich jest 

niewiele pieniędzy na to przeznaczone, albo w ogóle i wszyscy szukają po prostu sponsorów. 

Radna I. Homola - dokładnie wszyscy szukają sponsorów, no i myślę, że chyba wszyscy znajdują 

ich. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, jeszcze jedna taka informacja, termin godzina 

był uzgodniony z sołtysem tutaj wsi. Tak i na prośbę i po uzgodnieniach zostały właśnie godziny 

takie takie ustalone. 

Radny G. Dudek - ale jeszcze raz, żeby już chyba kończąc tą dyskusję, bo wszyscy się cieszymy, 

że będziemy mieli według mnie dodatkową imprezę dedykowaną dla naszych mieszkańców. Ale 

proszę się zastanowić nad tym, żeby nie zorganizować takiego jeszcze w przyszłości, tuż przed 

Mikołajem, oddzielnego oddzielnego spotkania, dotyczącego właśnie tego typu imprez z 

sołtysami. Być może ci sołtysi będą mieli jakąś propozycję, być może coś, coś, coś, będzie można 

razem fajnego zorganizować, ale dla mnie tu jest fajnie, fajnie jest, że że będzie dodatkowa 

impreza, natomiast kwestia, kwestia terminu no to już jest inna inkszość. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

4) podatku od środków transportowych na rok 2025 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 



 

14 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

podatku od środków transportowych na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 5) podatku od nieruchomości oraz opłaty targowej na rok 2025 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

podatku od nieruchomości oraz opłaty targowej na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

6) wyrażenia zgody na najem części nieruchomości (działka nr ewid. 1154/121 obręb 

Bogunice) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na najem części nieruchomości (działka nr ewid. 1154/121 obręb Bogunice) 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 7) wyrażenia woli utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Społecznych w Gminie 

Lyski poprzez przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Lyskach oraz nadania statutu 

Centrum Usług Społecznych w Lyskach 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radny Ł. Harazim - ja mam takie pytanie, bo zapytałem na komisjach o wady i zalety, o te koszty 

otrzymam odpowiedź, że wszystko jest w uzasadnieniu. Przeczytałem, przestudiowałem, 

odrobiłem pracę domową i są owszem ale zalety, a wad ani kosztów jakichś przygotowanych nie 

mamy w tej kwestii? Powiedział Pan, że będą same tam dotacje i w ogóle to Gmina nie ponosi 

żadnych kosztów, żeby to utworzyć? 

Radny G. Dudek - ja rozumiem, że to jest pytanie do Przewodniczącego Zbigniewa Bania, tak? 

Radny Ł. Harazim – tak, tak, tak, przepraszam do Pana Zbigniewa Bania. 

Radny Z. Bania - więc powiem tak, jest to uchwała intencyjna. Jest to wola klubu i koszt powstania, 

czy byłoby to na bazie Ośrodka Pomocy Społecznej, także tutaj jakieś koszty techniczne nie 

wchodzą w grę. To jest jedna rzecz, zwiększyłaby się możliwość pozyskiwania środków 

zewnętrznych z różnych programów pomocowych. Do tej pory Ośrodek Wspierania Rodziny z 

różnych, z różnych źródeł ściągał, z różnych programów pomocowych ściągał środki i to było, nie 

wiem, czy Pan Radny wie czy nie, ale to można liczyć w milionach złotych. Na dzień dzisiejszy 

Ośrodek Pomocy Społecznej no nie pozyskuje takich środków, bo nie pozyskuje. Ośrodek 

Wspierania Rodziny mamy zamknięty, więc w budżecie gminy na pewno się to odbije in minus. 

Tu już była poprzednio przed chwileczką dyskusja, ja się nie włączałem celowo na temat Mikołaja, 

gdyby był CUS, CUS by pozyskał jakieś środki zewnętrzne tak jak to do tej pory OWR robił i ten 

Mikołaj by nie kosztował 8000 gminę, a byłoby to z programów zewnętrznych. O to też chodzi, 

żeby ta gmina jak najwięcej środków pozyskiwała na pomoc społeczną ze środków zewnętrznych. 

Także tutaj koszty powstania byłyby prawie, że zerowe, ale funkcjonowanie musiałoby się też 

opierać na ściągalności z programów społecznych, dziękuję. 
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Radny S. Staniek - ja mam, ja mam Panie Przewodniczący, troszeczkę Pan minął się z prawdą. Był 

Pan wnioskodawcą społecznego projektu dotyczącego CUSu. Nie wiem, może Pan nie był 

zapoznany z kosztami utworzenia tego CUSu. To było chyba 2020, 2021, o ile dobrze sobie 

przypominam, żeby utworzyć CUS, musi być zrobiona analiza społeczna przez zewnętrzną firmę, 

diagnoza, przepraszam diagnoza społeczna. Trzeba tam wiele rzeczy do tego zrobić. Na ówczesny 

czas ta diagnoza kosztowała 80 000 zł i jest to do sprawdzenia, bo materiały są w biurze Rady na 

pewno, bo było, jeżeli chodzi o ten CUS mieliśmy wtedy szkolenie. Pan Przewodniczący dobrze o 

tym wie, Pan Radny Dyakowski też o tym wie, bo wtedy była Pani Homola również, bo była to 

mamy 80000,  3 czy 4 lata temu. Na dzień dzisiejszy na pewno by to było znacznie więcej, jeżeli 

chodzi o same koszty tego. Inna sytuacja jest taka, że powstanie CUSu ograniczy nam dotacje tylko 

do ministerstwa pracy, polityki społecznej i coś tam. Jeżeli będziemy mieli więcej instytucji, czyli 

tak jak od nowego roku powstanie w gminie Gminne Centrum Kultury i Bibliotek. Przynajmniej 

jest taki plan, wtedy z kilku instytucji my będziemy mogli pozyskiwać środki. Jeżeli stworzymy 

CUS więcej tego, proszę Państwa nie będziemy mieli o rzeczy. Poza tym mam też taką analizę 

dotyczącą właśnie tego CUSu, którą sobie zażyczyło tam właśnie Ministerstwo Polityki Społecznej 

analizując przepisy ustawy o CUS, a także wypowiedzi osób zaangażowanych w jej tworzenie, 

przekształcenie OPS w CUSy to rozwiązanie skierowane przede wszystkim do samorządów 

aktywnych, raczej miejskich, które już w tej chwili wykorzystują OPS do działań szerszych niż 

przewiduje to wprost ustawa z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej. Oprócz tego proszę 

Państwa w Polsce jest 2477 gmin miejskich, wiejskich różnego rodzaju i na dzień dzisiejszy, bo 

nie ma innej jeszcze bo, bo są jeszcze w tworzeniu niektóre CUSy. W całej Polsce istnieje 55 

CUSów. W województwie śląskim na 167 gmin jest tylko 7 CUSów i wszystko, co sobie 

sprawdziłem, bo jest coś takiego jak mapa CUS, wszystko w dużych miastach, więc zastanówmy 

się, czy na pewno chcemy, żeby ten CUS wszedł. Druga rzecz jest taka, to też Państwo nie wiem, 

czy Państwo wiecie, bo myśmy też Wam to o tym mówili już wcześniej, że dotacje z Ministerstwa 

do tego CUSu są tylko na 3 lata. Nie chce mi się już teraz tego tutaj szukać. Niektóre gminy już 

musiały od końca 2023 roku znajdować sobie na to pieniądze. Pieniądze te, proszę Państwa, są na 

nie na działalność, tylko te pieniądze na stworzenie tego CUSu. Program ten jest przewidywany 

od 2021 do 2027 roku. Przynajmniej na razie. Jeżeli teraz wprowadzimy ten CUS w 2025 roku, 

musimy go przynajmniej rządowo prowadzić 3 lata. To raptem braknie nam rok, żebyśmy dostali 

subwencję nie, bo 2025, 2026, 2027 i co później? Później niestety trzeba ten program dalej 

prowadzić z własnych środków na takich samych zasadach i poziomie, z tą samą ilością osób. Nie 

wiem, czy Państwo wiecie, że do każdego tego projektu, który będzie w tym programie trzeba 

zatrudnić koordynatorów i wszystkie inne rzeczy, więc należałoby się zastanowić, bo zastanawia 

mnie to, mnie osobiście, czy Państwo chcecie działać dla dobra gminy czy przeciwko gminie, bo 

jeżeli my stworzymy inny ośrodek kultury niż połączymy OPS i stworzymy z OPSu CUS to 

naprawdę z tych pieniążków my nie pozyskamy tyle i jeżeli chodzi o pozyskanie przez Ośrodek 

Wspierania Rodziny, to co Pan Przewodniczący tam mówił w milionach, to przez lata to może tak, 

ale nie rocznie, bo rocznie myśmy też to mieli wyceniane, ile tych środków, a milionach to było, 
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1600000 żeśmy my z naszych pieniędzy gminnych dokładali do Ośrodka Wspierania Rodziny. 

Dziękuję. 

Radny Z. Bania - chcę tylko tyle jeszcze powiedzieć, że jest to krocząca zmiana systemowa i te 

CUSy powstawały za poprzedniej rządów. Obecne rządy też otwierają nowe, nowe centra usług 

społecznych. I taki jest cel polityki społecznej państwa i to będzie nieuchronne i mieliśmy szansę 

w 2020 roku, mieliśmy dostać 2900000 uwolnionych środków na działalność, przepadł ten projekt, 

był nowy program w 2023 roku. Wtedy się nikt nie ubiegał o to, będą kolejne programy, z których 

można skorzystać i te pieniążki pozyskać na działalność CUSu. To jest jedna rzecz. Druga rzecz. 

Jest to program dla wszystkich mieszkańców, nie tylko dla mieszkańców potrzebujących pomocy 

społecznej i tej najuboższej warstwy naszej gminy. Jest to program dedykowany dla każdego 

mieszkańca i każdy mieszkaniec będzie mógł z niego korzystać. Czy skorzysta, czy nie, to jest inny 

inny temat. Tak jak powiedziałem, nie byłoby dyskusji o Mikołaju, o wielu innych imprezach, 

szłoby wtedy to wykorzystywać, także dziękuję. 

Radny G. Dudek  - dobrze, Szanowni Państwo, ja myślę, że każdy z nas już ma wyrobione zdanie 

na temat, na temat tego projektu, uchwały, wobec czego zamykam dyskusję, listę dyskutantów i 

przechodzimy do przegłosowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia woli utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Społecznych w Gminie 

Lyski poprzez przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Lyskach oraz nadania statutu 

Centrum Usług Społecznych w Lyskach 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

 

PRZECIW (7) 

Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna 

Salich, Sebastian Staniek 

 8) przekazania skargi według właściwości 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 
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Radca Prawny A. Konieczny - Szanowni Państwo, Wysoka Rado, no trochę zostaliśmy zaskoczeni, 

czy postawieni przed faktem dokonanym, bo Pan Szulc chyba wycofał skargę, mianowicie Pani 

Wójt była uprzejma przemian przekazać na moje ręce pismo skarżącego, który no sugeruje, bo to 

czytanie jego, pismo to no to jest taka sztuka, dosyć dosyć wymagająca wysokiego wzniesienia się 

intelektualnego, ale pisze tak odwołanie, możliwość utworzenia umorzenia postępowania, skarga. 

No i rozwija swój wątek, natomiast proszę Państwa, fajnie by to rzeczywiście było, gdyby tak to 

było, żeby to można było umorzyć. Czemu? Bo Diabeł tkwi w szczegółach. On jak gdyby tą swoją 

skargę nie dedykuje do WSA, tylko do Wojewody, więc chciałbym, jeśli aha, chciałbym, żebyście 

po prostu Państwo jednak mimo wszystko podjęli tą decyzję. Czemu? Bo można oczywiście 

później nie nadawać tej skardze biegu i zatrzymać się, ale wymaga to pewnego wgłębienia się w 

tą skargę, bo znaczy to jego pismo, bo to to nie jest takie proste odwołanie tej jego skargi. Także 

no trochę jak gdyby oczywiście na ręce Pana Przewodniczącego za pośrednictwem oczywiście 

Pani Wójt to pismo zostanie złożone, ale no, wymowa tego, jego pisma może do dwuznacznych 

wniosków prowadzić. Także pismo jest z godziny 15:24 z dnia dzisiejszego. 

Wójt Gminy Lyski - jeszcze chciałam podziękować pracownikom, którzy pracowali nad 

rozwiązaniem tego problemu. Krzysztof, Tomek, dziewczyny, to jak wiecie, to nie był prosty, 

prosta sprawa, Pan Zastępca. Każdy, kto wie, z czym się to jadło, także dzięki, że udało się to w 

końcu rozwiązać po latach, wiele lat walki, wiele lat Pan myślę Przewodniczący wie. 

Radny G. Dudek - tak, tak, znam sprawę już od ładnych kilku lat. 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przekazania skargi według właściwości 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Ad.12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Radny Z. Bania - ja mam 2 sprawy, najpierw chciałem podziękować Starostwu i Staroście za 

dokończeniu remontu drogi powiatowej z Bogunic w kierunku skrzyżowania, bo ona była też 

połamana, w fatalnym stanie, jest odremontowana także mieszkańcy bardzo dziękują, bo wpłynie 

to bezpieczeństwo lokalne, a jest to droga wyjazdowa z Bogunic. Także dziękujemy bardzo jako 
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mieszkańcy. Jeszcze mam jedno pytanie, co jest w sprawie luster, bo już o to pytałem i jak daleko 

jest posunięta sprawa z lustrami na drogach gminnych. 

Kierownik RPD P. M. Piecha - Szanowni Państwo, no przystąpiliśmy już do realizacji pierwszych 

projektów organizacji ruchu, między innymi w Suminie tutaj, jeżeli chodzi o zapotrzebowanie na 

dodatkowe lustra, które już tu były, przez Państwa zgłaszane w projekcie budżetu na pewno 

zauważyliście Państwo jest no dosyć spora jak na, jak na nasze realia, kwota przeznaczona właśnie 

na opracowywanie tego typu dokumentacji, do których realizacji będziemy chcieli przystąpić jak 

tylko te środki będą możliwe do wykorzystania, czyli prawdopodobnie gdzieś, gdzieś w przyszłym 

roku z początkiem przyszłego roku globalnie do spraw oznakowania i poprawy oznakowania 

będziemy przystępować. W tym roku po prostu no mamy o tyle związane ręce, że tych środków na 

to nie ma. 

Radna S. Kluger-Kustoś – do Wójt Gminy Lyski  za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 

Gminy. Interpelacja numer 20a/2024, 25 listopada Dzimierz. W odpowiedzi na interpelację 

W.0007.74.2024 z dnia 8 listopada 2024 w sprawie szkód po wylaniu wód ze stawów przy ulicy 

Wygony oraz odszkodowania za zniszczony płot, po przeczytaniu odpowiedzi proszę o 

wyjaśnienia. Gmina otrzymała 16.08.2024 r. odmowę wypłaty odszkodowania od Towarzystwa 

Ubezpieczeń Wzajemnych i nie wniosła odwołania. Wiemy, że Gmina w innych sprawach 

odwoływała się do ubezpieczyciela dlaczego nie w tej? Gmina 9 sierpnia 2024 zwróciła się do 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Częstochowie z informacją o 

niedrożnym rowie melioracyjnym. W całym piśmie brak informacji o zalaniu ogromnej ilości wody 

na nieruchomości Państwa o nazwisku na literę S. Brak też informacji czy Gmina monitoruje 

sprawę i domniemywam, że nie wniosła kolejnego pisma i sprawę uznano za zamkniętą ze względu 

na brak odpowiedzi, a problem nadal jest i kolokwialnie odpowiem nie spłynął. Informuję również, 

że Państwo S nie wniosą o umorzenie podatku, ponieważ całość podatku została już uiszczona. 

Całość sprawy pozostawia duży niesmak, ponieważ to Gmina nie zadbała o stan swojego mienia i 

nie zabezpieczyła odpowiednio drzewostanu przy ulicy Wygony. Gmina może przecież przyjąć 

odpowiedzialność za naprawę starego płotu. Może też podjąć działania naprawcze, zarówno 

poprzez usunięcie szkód, jak również ewentualnie przejęcie odpowiedzialności w zakresie 

odszkodowania. Choć wartość płotu jest niewielka, to w całej sprawie chodzi o naprawą 

uszkodzonego płotu przez drzewa, które rosły na działce gminnej, a najbardziej o zabezpieczenie 

zwierząt domowych, aby nie wychodziły na drogę gminną. Woda, natomiast jak stała, tak stoi. A 

Państwo S nie zebrali siana z tej nieruchomości, krowy są tam nie wypasane, a stojąca brudna 

woda, sprawia, że drzewa gniją. Proszę o większe zaangażowanie, rozwiązanie tej sprawy. To 

mamy interpelację numer jeden i interpelacja numer 2. Interpelacja nr 26 z dnia 25 listopada 

składam na ręce Pani Wójt zaproszenie na wizję w terenie. Pragniemy z Sołtysem omówić aktualne 

problemy mieszkańców, tak zwanych „kazamatów”, związanych z ich użytkowaniem, oraz 

zaplanować ewentualne działania. Proszę, by spotkanie uczestniczyli członkowie Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Komunikacji i Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku 

Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski, OPSu i Straży Gminnej. Stan techniczny 
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mieszkam, który wymaga natychmiastowej interwencji jest poważny, a przeprowadzenie 

szczegółowej oceny przez Komisję oraz Panią Wójt jest niezbędne do podjęcia dalszych działań i 

decyzji dotyczących niezbędnych działań. Podczas wizji zwróćmy uwagę na kluczowe problemy, 

które wymagają pilnej reakcji, ogrodzenie żółtą taśmą terenu nie jest wystarczające. Ostatnim 

naszym problemem jako mieszkańców była wywózka BIO śmieci, mieszkańców innych sołectw. 

Apelujemy, aby nie wywozić BIO worków, palet, drzew, liści, mebli i wszystkiego drzewo 

podobnego do tych domów. Dzimierz nie jest śmietnikiem gminy. Taka sytuacja jest przez nas 

nieakceptowalna i nie będzie i będziemy alarmować Gminę o wszystkich takich sytuacjach. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, ja tylko chciałam zasygnalizować, że 

może będzie potrzeba zwołania dodatkowej sesji, a mianowicie jest to związane z tym, że dzisiaj 

mieliśmy termin przetargu. Wykonawca jeszcze nie jest wyłoniony, nie mamy przeliczonej 

stawki, ale jeżeli będzie konieczność zmiany stawki, na chwilę obecną nie mogę teraz jeszcze 

powiedzieć, bo nie mamy tego przeliczonego. Niedawno dowiedzieliśmy się tylko, że są 2 oferty. 

Natomiast, żeby weszła stawka od stycznia nowego roku, musi ukazać się to w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Śląskiego na 14 dni przed, dlatego tu nie zdążylibyśmy, jeżeli by była 

uchwała przygotowana na ten termin wskazany tutaj przez Pana Przewodniczącego. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, Pani mówi o stawkach, o śmieciach, odpadami bo no, no, 

tego tego brakowało.  

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - gospodarowanie odpadami komunalnymi, oczywiście. 

Radny K. Korecki – ja mam takie pytanko jeszcze, czy ruszyło coś ze zmian organizacji ruchu, 

jeżeli chodzi o skrzyżowanie w Nowej Wsi, tam z tej drogi powiatowej na wojewódzkiej na 

powiatową. 

Zastępca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - ruszyło na tyle, że dostaliśmy odpowiedź Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, że oni nie widzą potrzeby zmiany organizacji ruchu z „ustąp pierwszeństwa” 

na „stop”. I niezależnie od tego my tam próbujemy, przyglądamy się, czy jest możliwość lustra. 

Natomiast to też nie jest tak dobre rozwiązanie. Jest to troszeczkę nieszczęśliwy ten kąt, który tutaj 

jest wpadanie tej drogi, ale próbujemy to jakoś rozwiązać, nie wiem, będziemy tam może gdzieś 

tego troszeczkę drzewostanu, tam też rozmawiać z mieszkańcami, żeby żeby ująć, żeby jakby ta 

widoczność dojeżdżających samochodów od strony Dzimierza była już szybciej, że tam stamtąd 

wyjeżdża samochód. No, jest to problemowe, po wielu tygodniach dostaliśmy odpowiedź, tak jak 

mówię, że oni nie widzą potrzeby zmiany organizacji ruchu z ustąp na stop. Oczywiście gdzieś tam 

też będziemy rozmawiali z nimi, ale póki co będziemy się odwoływać. Tylko, że póki co widzimy, 

że że nie ma jakby przychylności z ich strony tutaj do tej, do tej zmiany nie, ale tak jak mówię, 

próbujemy jeszcze być może lustrem, żeby jakoś mieszkańcom umożliwić to, że jak samochód 

widzą, że pojedzie układ dróg jest taki, że ten kąt niekoniecznie da się to uchwycić lustrem, ale 

zobaczymy. 

Radny K. Korecki - no generalnie ten „stop” to najprostsze rozwiązanie. 
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Zastępca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - najprostsze rozwiązanie, najbezpieczniejsze do 

wszystkiego i nie byłoby problemu też tak z od razu mówiliśmy, żeby to w tą stronę iść. Nam 

wydawało się, że to nie zaburzy ruchu na drodze wojewódzkiej, ze względu na to, że i tak jest 

„ustąp pierwszeństwa” i jest to zjazd na drogę powiatową. Natomiast Zarząd Dróg Wojewódzkich 

widzi to troszeczkę inaczej. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 

 


